

Godkendt referat fra møde i Regionskontaktudvalget

Onsdag den 8. juni 2022 klokken 15.00-18.30 i Friluftsrådet, Scandiagade 13, København SV

Deltagere:

Bestyrelsen: Helle Stuart (deltog fra klokken 15.50), Kirsten Skovsby (deltog frem til klokken 16.00), Leif Nielsen (deltog fra klokken 15.45) og Stefan Stürup.

Regionsformænd: Thomas E. Jensen, Anni Juhl Jørgensen, Hanne Voetmann, Aksel Leck Larsen og Poul Erik Pedersen.

Sekretariatet: Winni Grosbøll, Sanja Storm Tuxen (referent), Kristian Jager Nykrog, Torbjørn Eriksen (deltog i de første to punkter) og Kim Dabelstein Løwe.

Punkt	Emne
1	<p>Velkomst</p> <p>Poul Erik bød som næstformand velkommen, da udvalgsformand Helle Stuart først kunne deltage i mødet fra ca. klokken 16.00.</p> <p>Regionskontaktudvalget havde en kort præsentationsrunde og bød velkommen til Stefan Stürup, udvalgets nyeste medlem.</p>
2	<p>Hvad har vi organisatorisk lært af mobilisering af lokale kræfter i forhold til Naturnationalparkerne?</p> <p>Kirsten Skovsby orienterede Regionskontaktudvalget om Danmarks Jægerforbunds erfaringer og opbygning (læs evt. mere på deres hjemmeside). Der er lavet et politisk udvalg omhandlende naturnationalparker, hvor Kirsten er formand. Repræsentanter til Naturstyrelsens arbejdsgruppe udvælges fra lokale arbejdsgrupper, og jægerne må ikke melde sig udenom jægerrådet. Arbejdsgruppen fungerer som ressourcegruppe for selve repræsentanten, så vedkommende kan gøre brug af deres forskellige kompetencer i arbejdet med naturnationalparkerne. Desuden er en sekretariatsmedarbejder dedikeret til arbejdet, og står til rådighed for hjælp og sparring.</p> <p>Herefter fulgte en drøftelse af det lokale arbejde omkring arbejdsgrupperne i naturnationalparkerne. Friluftsrådet Sydvestjylland havde bl.a. lavet en temagruppe til at deltage i arbejdet. Flere regionsformænd nævnte, at der ikke virkede til at være blevet taget højde for hvad der skal ske i arbejdsgrupperne når parkerne er blevet indviet. Til dette svarede Torbjørn Eriksen, at arbejdet efter indvielserne måske bliver indlejret i naturstyrelsens generelle arbejde med arealforvaltning, hvor samspillet med interessenterne bl.a. sker i regi af skovbrugerrådene. Det er aktuelt uklart om der tænkes i videreførelse af særlige arbejds-/følgegrupper relateret til naturnationalparken.</p>
3	<p>Hvad er REKUs vigtigste opgaver?</p>

	<p>Fordi der var kommet et nyt medlem, bad Helle de andre medlemmer af Regionskontaktudvalget på skift om at beskrive deres opfattelse af udvalgets primære funktion.</p> <p>Regionsformændene beskrev Regionskontaktudvalget som et bindeled mellem sekretariat, hovedbestyrelse og regionerne, et udvalg, som holder regionerne op på aftaler og koordinerer fælles tiltag. Desuden understøtter udvalget arbejdet i de grønne råd og skovbrugerrådene og agerer øjne og ører lokalt og kan melde tilbage til hovedbestyrelsen.</p> <p>Det er vigtigt med en god struktur, en årsplan og oversigter, så regionsformændene kan nå at aktivere lokalrådene og de kan melde tilbage inden møderne i Regionskontaktudvalget. De månedlige online-møder i udvalget giver mulighed for at reagere på problemer med det samme.</p> <p>Flere regionsformænd udtrykte bekymring for, at der ikke var nok ressourcer til lokalarbejdet i sekretariatet, og efterlyste blandt andet et seminar for nye lokalbestyrelsesmedlemmer, hvor de blev introduceret til opgaven.</p>
4	<p>Workshop: Sammen laver vi en årsplan for REKU</p> <p>Regionskontaktudvalget lagde en plan for det kommende år i udvalget. Datoer for både fysiske og virtuelle møder blev fastlagt og Kim udsender indkaldelse til møder samt datoer for aflevering af punkter til dagsordener via Outlook.</p> <p>(Årsplanen er vedhæftet dette referat)</p> <p>Fremover vil der stå "kommende punkter" nederst på alle dagsordener i udvalget, så man kan se, at et emne ikke er blevet glemt med udskudt til nærmere drøftelse.</p> <p>Kommende møder: Den 19. september fysisk Den 27. oktober virtuelt Den 6. december fysisk Den 18. januar virtuelt Den 7. marts fysisk Den 19. april virtuelt Den 7. juni fysisk</p>
5	<p>Workshop: om hvordan vi kan bruge kommende marine naturnationalparker som afsæt for at profilere de lokale friluftsråd.</p> <p>Helle indledte en diskussion af hvordan Friluftsrådet kan være proaktive i forhold til at profilere de lokale friluftsråd i forbindelse med de kommende marine naturnationalparker.</p> <p>Regionsformændene var enige om, at vejen frem er at oprette temagrupper og søge om støtte til disse – også øget støtte fra sekretariatet. Det er også vigtigt at invitere eksperter fra Friluftsrådets medlemsorganisationer og benytte os af de viden, der ligger i medlemsorganisationerne. Der er oprettet en tvær-lokal temagruppe om Naturnationalpark Øresund, som gerne vil have udarbejdet et kommissorie og arbejde med hvad Friluftsrådet ønsker til den kommende marine naturnationalpark.</p>

	<p>Helle samlede op og konkluderede, at der er plads til at oprette almindelige temagrupper i den nuværende struktur. Større tværgående temagrupper kan opnå støtte centralt fra og skal behandles af bestyrelsen.</p>
6	<p>Opsamling på diverse punkter/Spisning</p> <p>Ikke alle regionsformænd havde indsendt detaljer omkring deltagelse i lokalrådenes årsmøder, som aftalt på seneste møde. Derfor blev behandlingen af detaljerne udskudt til at blive taget op på næste møde. Desuden var der enighed om at bede lokalrådene indskrive detaljerne ind i kommende referater fra årsmøder samt på ansvarsfordelingsskemaerne.</p> <p>Regionsformændene spurgte til, om der var udpeget nye kontaktpersoner fra hovedbestyrelsen til lokalrådene. En oversigt over kontaktpersoner vil blive udsendt med dette referat.</p> <p>Helle oplyste, at regionerne skal fordeles mellem de fire bestyrelsesmedlemmer i Regionskontaktudvalget, dette vil blive gjort på et senere tidspunkt.</p> <p>Hanne spurgte til hvordan det går med nationale stiprojekt. Winni svarede, at der arbejdes på at rejse et stort beløb, men at der stadig mangler penge før der kan ske noget. Flere steder er der nedsat teamgrupper til at arbejde med stiforløb, de kan sagtens tænke ind når der kommer et landsdækkende projekt. De lokale friluftsråd opfordres derfor til at sætte gang i temagrupperne hvis der er interesse for det.</p> <p>Hanne fortalte om et årsmøde i den lokale hjortevildtgruppe, som lokalrådet ikke var blevet inviteret til. Kristian opfordrede til, at lokalrådene kontakter sekretariatet, hvis de ikke bliver inviteret til et relevant møde. På den måde kan vi kontakte de ansvarlige.</p> <p>Som en afsluttende bemærkning nævnte Winni, at det havde været en stor fornøjelse at deltage i en del årsmøder. Der havde været meget energi og engagement.</p> <p>Mødet sluttede klokken 17.56.</p>
	<p>Punkter til kommende møder:</p>
	<p>Retningslinjer for Regioner</p> <ul style="list-style-type: none"> ▪ Økonomi ▪ Valgregler?
	<p>Kørselsgodtgørelse til Temagruppermedlemmer</p> <p>Spørgsmål rejst på FR-Generalforsamling: Kørselsgodtgørelse til Temagruppermedlemmer. Hvad er status?</p>
	<p>Økonomi for lokalråd</p> <p>Ønske om årlig oversigt på økonomi for Lokalråd.</p> <p>Svar: Alle lokalråd kan bede om en økonomisk oversigt ved at kontakte sekretariatet – den kan vi lave ganske hurtigt (dag-til-dag). Vi skal nok gøre opmærksom på, hvis nogen nærmer sig grænsen; men det ser vi meget sjældent. Vi ønsker ikke at lave en "automatiseret" månedlig, kvartalsvis eller årlig oversigt, da der ikke opleves stor efterspørgsel efter denne, og det er et ret stort administrativt arbejde.</p>

	<p>Årsmødeopsamling (punkt fra virtuelt REKU d. 11. maj) Send gerne jeres input til Sanja forud for mødet. Fra sidste referat: Følgende tal og oplysninger ønskes indhentet:</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Hvor mange deltagere var der til årsmødet?▪ Hvilke organisationer var repræsenteret?▪ Hvor mange nye deltagere, som ikke havde været med før, var der?▪ Og eventuelt kan man spørge, hvordan de har fået invitationen.
	<p>Fremtidige møder:</p> <ul style="list-style-type: none">▪ REKU-møderække for 2022/2023▪ Sæt et forsigtigt kryds ved den 14. september omkring mulig deltagelse i bestyrelsesmødets punkt om erfaringsopsamlingen. Selve mødets proces er ikke afklaret endnu, så vent gerne med at booke transport.

Udkast til referat 13. juni 2022 Sanja Storm Tuxen

Referat endeligt godkendt den 28. juni 2022

Mødeplan Regionskontaktudvalget - 2022/23

(udgivet 20. juni 2022)

1. september Deadline til dagsordenspunkter til 19. september

5. september Dagsorden til REKU udsendes

19. september REKU-møde kl. 15-18.30 i Scandiagade

Dagsordensmøder:

Rekrutteringstema - hvordan får vi flere medlemmer til at deltage på årsmøder

Lokalbestyrelsesseminar - forberedelse/planlægning

14. september Bestyrelsesmøde

6. oktober Deadline til punkter til REKU-Virtuel

27. oktober REKU-Virtuel kl. 16-17

3. november Bestyrelsesmøde

17. november Deadline til dagsordenspunkter til 6. december

22. november Dagsorden til REKU udsendes

26. november Fællesmøde, Lokalrådsformænd og Friluftsrådets best.

6. december REKU-møde kl. 15-18.30 i Scandiagade

Dagsordensmøder:

Forberede årsmøderne - dagsordens- og referatskabelon. Indsamle data om deltagere; antal, organisationer, nye mv.

13. december Bestyrelsesmøde

4. januar Deadline til punkter til REKU-Virtuel

18. januar 2023 REKU-Virtuel kl. 16-17

Februar/marts Årsmøder

7. februar Deadline til dagsordenspunkter til 7. marts

8. februar Bestyrelsesmøde

21. februar Dagsorden til REKU udsendes

marts/april Lokalrådsseminar, fredag/lørdag (lokale friluftsråd, bestyrelsen og sekretariatet)

7. marts REKU-møde kl. 15-18.30 i Scandiagade

21. marts Bestyrelsesmøde

30. marts Deadline til punkter til REKU-Virtuel

19. april REKU-Virtuel kl. 16-17

29. april Generalforsamling (IKKE BEKRÆFTET)

11. maj Bestyrelsesmøde

22. maj Deadline for dagsordenspunkter til 7. juni

31. maj Bestyrelsesmøde

31. maj Dagsorden til REKU udsendes

7. juni REKU-møde kl. 15-18.30 i Scandiagade